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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-01-31 

Tid:   Onsdagen den 31 januari klockan 08:30 – 16:10 

Paus klockan 09:45-10:00, 11:00-11:15, 12:00-13:00,  

14:30-14:45 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna  

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg §§ 1–8, 10–18 

 (S) Agneta Rodén (S) tjänstgör för Ulf Dahlberg (S) § 9 

 (S) Helen Eriksson 

 (S) Paul Holmberg tjänstgör för Pauli Kuitunen  

 (S) Anita Lomander §§ 1–13, 15–18 

 (MP) Lars-Olof Sandberg tjänstgör för Anita Lomander (S) § 14 

 (S) Efkan Üstündag 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Stefan Brunander §§ 1–13, 15–18 

 (C) Anders Andersson tjänstgör för Stefan Brunander (C) §§ 14 

 (V) Arthur Thiry §§ 5–18 

 (V) Karin Jageby tjänstgör för Arthur Thiry §§ 1–4 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Pär-Erik Johansson tjänstgör för Tomas Johansson 

 (M) Rolf Skarin tjänstgör för Anders Lilliestam  

 (SD) Glenn Glansin 

 (SD) Bo Kindström 

 (SD) Mikael Ljunggren 

 (KD) Lars-Inge Andersson 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Agnetha Rodén §§ 1–8, 10–18 

(S) Gunnar Nilsson 

(MP) Lars-Olof Sandberg §§ 1–13, 15–18 

(L) Niclas Svedberg 

(C) Anders Andersson §§ 1–13, 15–18 

(V) Karin Jageby §§ 5–18 

(SD) Sara Lindwall §§ 1–12 

(KD) Nicolette Nadj 
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 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör   

 Erika Hurtig  Kanslichef  §§ 1, 3–18 

 Johan Bank Skoglund  Tillförordnad chef för 

skydd- och 

säkerhetsenheten  

§§ 1–3 

 Matilda Rosén  Utredare  §§ 1–3 

 Martin Bertilsson Inköpschef §§ 1–2 

 Helen Rosenberg Kommunikationschef §§ 1–2 

 Anders Olsson  Planeringsledare  §§ 1–2 

 Malin Bexell Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen  

§§ 4–9 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef  

§§ 4–9 

 Karin Alfredsson Planarkitekt  § 4 

 Lisa Heller Stadsarkitekt  § 5 

 Therese Thingvall Exploateringsingenjör § 6 

 Anders Kristensson Exploateringsingenjör  §§ 7–9 

 Marita Haglund Verksamhetscontroller  §§ 12–13 

 Tomas Persson Ekonom  § 13 

 Marie Wank Ekonom  § 13 

 Lena Arvidsson Tillförordnad 

ekonomichef  

§§ 12–13 

 Rasmus Torngard Förvaltningschef 

kultur- och 

fritidsförvaltningen  

§ 14 
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Utses att justera: Tomas Ekberg (M) §§ 1–8, 10–18, Lena Ferm Hansson (C) § 9 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2024-02-07, klockan 08:00 

 

 

 

  

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 1–18 

Erika Hurtig 

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) §§ 1–8, 10–18 

 

Tomas Ekberg (M) § 9 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) §§ 1–8, 10–18 

 

Lena Ferm Hansson (C) § 9 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2024-01-31, §§ 4, 10 

Datum för anslags 

uppsättande  
2024-02-01 

Datum för anslags 

nedtagande 
2024-02-23 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Erika Hurtig 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2024-01-31, §§ 1–3, 5–9, 11–18 

Datum för anslags 

uppsättande  
2024-02-07 

Datum för anslags 

nedtagande 
2024-02-29 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Erika Hurtig  
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Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 1 

Information om utbildningstillfälle för kommunstyrelsen  § 2 

Delårsrapport januari-augusti 2023 Södra Älvsborgs 

Räddningstjänstförbund 

§ 3 

Busskort till SFI-elever som omfattas av 

massflyktingdirektivet 

§ 4 

Uppdrag - Målbild Skene 2035 § 5 

Riktlinjer för kommunal mark, markanvisning och 

exploateringsavtal 

§ 6 

Exploateringsavtal med Kungsfors Köpcenter AB § 7 

Antagande av detaljplan för SKENE 72:1, Kungsfors  § 8 

Överlåtelse av mark för bostadsändamål. Fritsla 2:90, Risma 

etapp 2 

§ 9 

Avtal FoU Sjuhärad Välfärd år 2024–2027 § 10 

Översyn av den politiska organisationen i Marks kommun 

inför mandatperioden 2026–2030 (ÖPOM) 

§ 11 

Begäran från socialnämnden om att få gå med underskott 

2024 

§ 12 

Månadsrapport till kommunstyrelsen § 13 

Ökad ramtilldelning 2024 till kultur- och fritidsnämnden § 14 

Kommundirektören informerar § 15 

Redovisning av delegationsbeslut § 16 

Redovisning av meddelanden § 17 

Uppdrag om information om kommunkoncernens 

elförbrukning 

§ 18 
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§ 1/2024   

Fastställande av ärendelistan 

Kommunstyrelsens beslut  

Ärendelistan fastställs med följande ändring: 

Ärendet Uppdrag om information om kommunkoncernens elförbrukning tillförs 

ärendelistan.  

Ledamöternas förslag till beslut  

Lena Ferm Hansson (C) föreslår att följande ärende tillförs ärendelistan: 

Uppdrag om information om kommunkoncernens elförbrukning 

Beslutsgång  

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

förslag, och finner att så sker.  

_______________ 
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§ 2/2024   Dnr: KS 2022–549 

Information om utbildningstillfälle för kommunstyrelsen  

Dagens sammanträde 

Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare deltar i övningstillfälle i krisberedskap. 

_______________ 
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§ 3/2024   Dnr: KS 2023–557 

Delårsrapport januari-augusti 2023 Södra Älvsborgs 

Räddningstjänstförbund 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Delårsrapporten godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Direktionen för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) har den 13 oktober 

2023 beslutat om att godkänna delårsrapporten för perioden januari-augusti 2023 

samt att översända delårsrapporten till medlemskommunerna för beslut.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 5 januari 2024. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

12/2023, där följande föreslås: 

Delårsrapporten godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund  

_______________ 
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§ 4/2024   Dnr: KS 2023–442 

Busskort till SFI-elever som omfattas av massflyktingdirektivet 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunen finansierar och administrerar busskort under vårterminen 2024 till SFI  

elever, boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet.   

Den uppskattade kostnaden för busskorten uppgår till totalt 115 325 kronor och  

gäller 35 busskort. Finansiering sker genom kommunreserven.  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

Ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott gav kommundirektören i uppdrag att ta fram ett 

förslag gällande ersättning till studerande för bussresor till och från utbildningen 

svenska för invandrare (SFI) under vårterminen 2024. Förslaget avser personer 

boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet och studerar SFI. 

Åtgärden har för avsikt att underlätta för nya kommuninvånare att lära sig det 

svenska språket och att komma in på arbetsmarknaden. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 12 januari 2024. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 24 januari 2024, § 

22/2024, där följande föreslås: 

Kommunen finansierar och administrerar busskort under vårterminen 2024 till SFI  

elever, boende i Marks kommun som omfattas av massflyktingdirektivet.   

Den uppskattade kostnaden för busskorten uppgår till totalt 115 325 kronor och  

gäller 35 busskort. Finansiering sker genom kommunreserven.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Planarktiekt Karin Alfredsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Samhällsutvecklingsenheten 

_______________ 
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§ 5/2024   Dnr: KS 2023–604 

Uppdrag - Målbild Skene 2035 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommundirektören får i uppdrag att upprätta ett förslag till målbild för Skene 2035.  

Pågående uppdrag med att utarbeta en målbild för Skene centrum 2035 avbryts 

och hittills insamlat material från uppdraget inarbetas i det nya uppdraget. 

Förslaget till målbild ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast under hösten 

2024.  

Ärendet 

Till följd av en ändrad politisk inriktning föreslås det pågående uppdraget Målbild 

Skene centrum 2035 som gavs av kommunstyrelsen 2021-12-15 (KS 2021–609) 

avslutas och inarbetas i ett nytt uppdrag: Målbild Skene 2035. Bakgrunden till det 

omformulerade uppdraget är en önskan om att ta ett större grepp om Skene och 

platsens kopplingar till övriga delar av centralorten.  

Det nya målbildsuppdraget avses i likhet med det tidigare baseras på en 

dialogprocess genomförd i enlighet med Sveriges kommuner och regioners modell 

för medborgardialoger i komplexa frågor. Liksom det tidigare uppdraget avses även 

detta resultera i en gemensam visionsbild för det framtida Skene som en god 

gestaltad livsmiljö och en attraktiv del i kommunens centralort.  

Målbilden behöver efter antagande följas upp med exempelvis en fördjupad 

översiktsplan, detaljplaner och investeringsprojekt med tillhörande driftsmedel för 

att möjliggöra en reell förändring av markanvändning med mera.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 30 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 januari 2024, § 

2/2024, där följande föreslås: 

Kommundirektören får i uppdrag att upprätta ett förslag till målbild för Skene 2035.  

Pågående uppdrag med att utarbeta en målbild för Skene centrum 2035 avbryts 

och hittills insamlat material från uppdraget inarbetas i det nya uppdraget. 

Förslaget till målbild ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast under hösten 

2024.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  
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Dagens sammanträde 

Stadsarkitekt Lisa Heller redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 6/2024   Dnr: KS 2023–255 

Riktlinjer för kommunal mark, markanvisning och 

exploateringsavtal 

Kommunstyrelsens beslut  

Riktlinjer för kommunal mark, markanvisning och exploateringsavtal revideras 

enligt upprättat förslag. 

Ärendet 

Uppdaterat förslag innefattar till stor del de sedan tidigare antagna riktlinjerna med 

skillnaden att riktlinjerna är mer kortfattade och redovisas, i de ställen det är 

möjligt, i punktform. Detta för att det ska vara mer överskådligt och därmed 

enklare för läsaren att tillgodogöra sig kommunens riktlinje. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 18 december 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 januari 2024, § 

4/2024, där följande föreslås: 

Riktlinjer för kommunal mark, markanvisning och exploateringsavtal revideras 

enligt upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Therese Thingvall redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________ 
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§ 7/2024   Dnr: KS 2016–394 214 

Exploateringsavtal med Kungsfors Köpcenter AB  

Kommunstyrelsens beslut  

Exploateringsavtal med Kungsfors Köpcenter AB godkänns och tecknas enligt 

upprättat förslag. 

Ärendet 

Exploateringsavtalet syftar till att reglera förutsättningar och villkor kring 

ansvarsfördelning och nödvändiga åtgärder för genomförande av detaljplan för del 

av Skene 72:1 m.fl. (dnr PLAN.2016 774). Detaljplanen möjliggör byggande av 

260–300 bostäder samt förskola, äldreboende och utbyggnad av befintliga 

verksamheter på mark som ägs av exploatören. Detaljplanen tillstyrktes av bygg- 

och miljönämnden den 14 december 2023 (§197) och avses att antagas av 

kommunfullmäktige i april 2024. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 9 januari 2024. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

9/2024, där följande föreslås:  

Exploateringsavtal med Kungsfors Köpcenter AB godkänns och tecknas enligt 

upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Anders Kristensson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Anita Lomander (S), Tomas Ekberg (M), Glenn Glansin (SD och Lena Ferm Hansson 

(C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Kungsfors Köpcenter AB 

_______________ 
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§ 8/2024   Dnr: KS 2016–394 214 

Antagande av detaljplan för SKENE 72:1, Kungsfors 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige   

Detaljplan för SKENE 72:1 antas enligt upprättat förslag med stöd av plan- och 

bygglagen (2010:900) 5 kap 27 § 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Antagande av detaljplan för SKENE 72:1.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 12 januari 2024.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

10/2024, där följande föreslås:  

Detaljplan för SKENE 72:1 antas enligt upprättat förslag med stöd av plan- och 

bygglagen (2010:900) 5 kap 27 § 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Anders Kristensson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

Bygg- och miljönämnden 

Kungsfors Köpcenter AB 

_______________ 

 

  



Sida 17(35) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-01-31   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 9/2024   Dnr: KS 2023–360 

Överlåtelse av mark för bostadsändamål. Fritsla 2:90, Risma 

etapp 2  

Kommunstyrelsens beslut 

Överenskommelse om fastighetsreglering för del av Fritsla 2:90 tecknas mellan 

Marks Bostads AB och Marks kommun. För markområdet ska Marks Bostads AB 

ersätta kommunen med 2 433 900 kronor. 

Jäv 

Ulf Dahlberg (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 

För Ulf Dahlberg (S) tjänstgör Agneta Rodén (S).  

Ärendet 

Marks Bostads AB har tidigare bebyggt del av Fritsla 2:90, även kallat Risma. 

Bolaget önskar i etapp 2 fortsätta sin byggnation i området enligt gällande 

detaljplan från 1969. Fritsla 2:90 ägs av kommunen. 

Området ligger inom detaljplanelagt område med kvartersmark för bostäder. Då 

bolaget visat fortsatt intresse av att bebygga området tecknas upprättat avtal för 

att utgöra en överenskommelse om fastighetsreglering. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 januari 2024.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

11/2024, där följande föreslås:  

Överenskommelse om fastighetsreglering för del av Fritsla 2:90 tecknas mellan 

Marks Bostads AB och Marks kommun. För markområdet ska Marks Bostads AB 

ersätta kommunen med 2 433 900 kronor. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Anders Kristensson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Arthur Thiry (V) och Pär-Erik Johansson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 
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Beslut skickas till 

Samhällsutvecklingsenheten 

Marks Bostads AB 

_______________ 

 

  



Sida 19(35) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-01-31   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 10/2024   Dnr: KS 2023–559 

Avtal FoU Sjuhärad Välfärd år 2024–2027 

Kommunstyrelsens beslut  

Marks kommun tecknar avtal med Högskolan i Borås om att ingå i samarbetet med 

FoU Sjuhärad Välfärd under perioden 2024-01-01 – 2027-12-31.  

Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunstyrelsens ordförande att teckna avtal enligt 

föreliggande avtalsförslag.  

Socialnämnden och omsorgsnämnden har gjort utrymme i sin budget för 

finansiering av Marks kommuns del av kostnaderna med samarbetet.  

Socialchefen/Förvaltningschefen för socialförvaltningen utses att vara kommunens 

representant i styrgruppen. Ersättare utses av socialchefen/förvaltningschefen för 

socialförvaltningen. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

Ärendet 

Nu gällande avtal FoU Sjuhärad Välfärd upphör 2023-12-31. Med anledning av 

detta behöver kommunen ta ställning till om samarbetet ska fortsätta eller inte.  

Socialnämnden och omsorgsnämnden är positiva till ett fortsatt samarbete och har 

gjort utrymme i sin budget för finansiering av Marks kommuns del av kostnaderna. 

Socialchefen/Förvaltningschefen för socialförvaltningen föreslås att vara 

kommunens representant i styrgruppen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 januari 2024.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

14/2024, där följande föreslås:   

Marks kommun tecknar avtal med Högskolan i Borås om att ingå i samarbetet med 

FoU Sjuhärad Välfärd under perioden 2024-01-01 – 2027-12-31.  

Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunstyrelsens ordförande att teckna avtal enligt 

föreliggande avtalsförslag.  



Sida 20(35) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-01-31   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Socialnämnden och omsorgsnämnden har gjort utrymme i sin budget för 

finansiering av Marks kommuns del av kostnaderna med samarbetet.  

Socialchefen/Förvaltningschefen för socialförvaltningen utses att vara kommunens 

representant i styrgruppen. Ersättare utses av socialchefen/förvaltningschefen för 

socialförvaltningen. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Kanslichef Erika Hurtig redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

FoU Sjuhärad Välfärd/Högskolan i Borås  

Socialnämnden 

Omsorgsnämnden 

Socialchefen/Förvaltningschefen för socialförvaltningen 

 

_______________ 
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§ 11/2024   Dnr: KS 2023–639 

Översyn av den politiska organisationen i Marks kommun inför 

mandatperioden 2026–2030 (ÖPOM) 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige   

Beredningsgruppen att se över den politiska organisationen i Marks kommun inför 

mandatperioden 2026–2030 aktiveras. 

Kommunfullmäktige godkänner förslag till uppdrag och organisering av översynen 

av den politiska organisationen 2026–2030. 

Kommunfullmäktiges ordförande utses att vara sammankallande av gruppen och 

ledare av arbetet och saknar rösträtt. 

Gruppledarna meddelar kommunfullmäktiges ordförande senast 23 februari 2024 

vilka ledamöter och ersättare som ska representera respektive parti. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

I god tid inför varje mandatperiod bör den politiska organisationen prövas och 

eventuella förslag till ändringar arbetas fram. Särskilt bör det beaktas att det tar tid 

att säkerställa informationshanteringen på ett säkert och korrekt sätt när 

myndigheter går samman eller upplöses. Ju större förändringar desto längre tid 

behövs för att säkerställa beslutsförhet, dataskydd och informationssäkerhet och 

arkivansvar.  

Kommunfullmäktige presidium föreslår att det tillsätts en arbetsgrupp för översyn 

av den politiska organisationen.  

Kommunfullmäktiges ordförande föreslås leda gruppens arbete. I arbetsgruppen 

bör samtliga partier som är representerade i kommunfullmäktige ingå. Varje parti 

utser en ledamot och en ersättare som deltar vid beredningsgruppens möten. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 januari 2024. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

15/2024, där följande föreslås: 

Beredningsgruppen att se över den politiska organisationen i Marks kommun inför 

mandatperioden 2026–2030 aktiveras. 

Kommunfullmäktige godkänner förslag till uppdrag och organisering av översynen 

av den politiska organisationen 2026–2030. 
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Kommunfullmäktiges ordförande utses att vara sammankallande av gruppen och 

ledare av arbetet och saknar rösträtt. 

Gruppledarna meddelar kommunfullmäktiges ordförande senast 23 februari 2024 

vilka ledamöter och ersättare som ska representera respektive parti. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kanslichef Erika Hurtig redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________ 
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§ 12/2024   Dnr: KS 2024–25 

Begäran från socialnämnden om att få gå med underskott 2024 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen avslår begäran från socialnämnden om att få gå med underskott 

2024. 

Kommunstyrelsen följer utfall av budget och verksamhet för socialnämnden i 

februari- och delårsrapporter.  

Ärendet 

Socialnämnden har vid sitt sammanträde 2023-12-18 behandlat nämndens 

ekonomi 2024. Nämnden beskriver att de har ett anpassningsbehov inför 2024 på 

21 miljoner kronor. Socialförvaltningen har tagit fram en anpassningsplan som ger 

en helårseffekt på 19 miljoner kronor. Mot bakgrund av att anpassningarna inte ger 

helårseffekt 2024 har socialnämnden hemställt till kommunstyrelsen om att få gå 

med underskott med 8,3 miljoner kronor år 2024.  

Enligt Styrsystem för Marks kommun är nämnd skyldig att göra åtgärder så att 

budgetramen hålls.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 12 januari 2024.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 januari 2024, § 

17/2024, där följande föreslås:  

Kommunstyrelsen avslår begäran från socialnämnden om att få gå med underskott 

2024. 

Kommunstyrelsen följer utfall av budget och verksamhet för socialnämnden i 

februari- och delårsrapporter.  

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lars-Inge Andersson (KD), Tomas Ekberg (M) och Anita Lomander (S) yrkar bifall 

till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 
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Beslut skickas till 

Socialnämnden  

_______________ 
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§ 13/2024   Dnr: KS 2024–9 

Månadsrapport till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut  

Informationen noteras. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen ges varje månad, som inte sammanfaller med behandling av 

ordinarie uppföljningar, en presentation av kommunens ekonomiska utveckling, 

koncernens finansiella ställning och en uppföljning av pågående större 

investeringsprojekt. 

Dagens sammanträde 

Tillförordnad ekonomichef Lena Arvidsson informerar om årets resultat 2023 samt 

införandet av internbanken.  

Projektledare Stefan Gabrielsson informerar om status för byggnation av Skene 

förskola samt Skeneskolan. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om informationen kan noteras, och finner att 

så sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 14/2024   Dnr: KS 2022–536 

Ökad ramtilldelning 2024 till kultur- och fritidsnämnden 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kultur- och fritidsnämndens ram för 2024 utökas med 300 000 kr för att 

kompensera för minskade statsbidrag till folkbildning. 

Kultur- och fritidsnämndens får i uppdrag att följa studieförbundens verksamhet 

och återrapportera till kommunstyrelsen.  

Finansiering sker via kommunreserven. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Reservation 

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång.  

Jäv 

Anita Lomander (S) och Stefan Brunander (C) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggning och beslut av ärendet. För Anita Lomander (S) tjänstgör Lars-Olof 

Sandberg (MP) och för Stefan Brunander (C) tjänstgör Anders Andersson (C). 

Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade § 185/2023 föreslå kommunfullmäktige att utöka 

kultur- och fritidsnämndens ram för 2024 med 600 000 kronor, i syfte att 

kompensera för reducerade statsbidrag till studieförbunden.  

Kommunfullmäktige beslutade § 210/2023 att ärendet återremitteras med 

motivering att kultur- och fritidsnämnden ”ska undersöka om det finns behov av 

extramedel och i så fall hur mycket. Hur ska dessa extramedel användas, till vilka 

ska de fördelas och i vilken ordning?” 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 12 januari 2024.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 24 januari 2024, § 

25/2024, där följande föreslås:  

Kultur- och fritidsnämndens ram för 2024 utökas med 600 000 kronor samtidigt 

som budgeterade skatteintäkter ökas med motsvarande belopp med stöd av 

förbättrad skatteprognos.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Förvaltningschef Rasmus Torngard redogör för ärendet.  
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Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 

Kultur- och fritidsnämndens ram för 2024 utökas med 300 000 kr för att 

kompensera för minskade statsbidrag till folkbildning. 

Kultur- och fritidsnämndens får i uppdrag att följa studieförbundens verksamhet 

och återrapportera till kommunstyrelsen.  

Finansiering sker via kommunreserven. 

Arthur Thiry (V) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag. 

Lars-Inge Andersson (KD) föreslår i första hand att ärendet återremitteras och i 

andra hand avslag till Lena Ferm Hanssons (C) förslag. 

Tomas Ekberg (M) och Glenn Glansin (SD) yrkar bifall till Lars-Inge Anderssons 

(KD) förslag. 

Rolf Skarin (M) föreslår att ärendet återremitteras. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns tre förslag; 

Lena Ferm Hanssons (C) förslag, Lars-Inge Anderssons (KD) förslag och Rolf 

Skarins (M) förslag.  

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag, och finner att 

kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Följande beslutsgång godkänns: ja-röst för att ärendet ska avgöras idag och nej-

röst för att ärendet återremitteras. Med 8 ja-röster och 7 nej-röster finner 

ordföranden att ärendet ska avgöras idag. 

 

 Tjänstgörande Ja Nej Avstår 

     

(S) Ulf Dahlberg x   

(S) Helen Eriksson x   

(S) Paul Holmberg x   

(MP) Lars-Olof Sandberg x   

(S) Efkan Üstündag x   

(C) Lena Ferm Hansson x   

(C) Anders Andersson x   

(V) Arthur Thiry x   
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(M) Tomas Ekberg  x  

(M) Pär-Erik Johansson   x  

(M) Rolf Skarin   x  

(SD) Glenn Glansin  x  

(SD) Bo Kindström  x  

(SD) Mikael Ljunggren  x  

(KD) Lars-Inge Andersson  x  

     

 Resultat 8 7  

 

Beslutsgång 2 

Ordföranden ställer Lena Ferm Hanssons (C) förslag mot Lars-Inge Anderssons 

(KD) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Lena Ferm Hanssons 

(C) förslag. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Följande beslutsgång godkänns: ja-röst för bifall till Lena Ferm Hanssons (C) 

förslag och nej-röst för Lars-Inge Anderssons (KD) avslagsyrkande. Med 8 ja-röster 

och 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen bifaller Lena Ferm 

Hanssons (S) förslag. 

 Tjänstgörande Ja Nej Avstår 

     

(S) Ulf Dahlberg x   

(S) Helen Eriksson x   

(S) Paul Holmberg x   

(MP) Lars-Olof Sandberg x   

(S) Efkan Üstündag x   

(C) Lena Ferm Hansson x   

(C) Anders Andersson x   

(V) Arthur Thiry x   

(M) Tomas Ekberg  x  

(M) Pär-Erik Johansson   x  

(M) Rolf Skarin   x  

(SD) Glenn Glansin  x  

(SD) Bo Kindström  x  

(SD) Mikael Ljunggren  x  

(KD) Lars-Inge Andersson  x  

     

 Resultat 8 7  

 

Reservation 

Tomas Ekberg (M), Pär-Erik Johansson (M), Rolf Skarin (M) Glenn Glansin (SD), Bo 

Kindström (SD), Mikael Ljunggren (SD) och Lars-Inge Andersson (KD) reserverar 

sig mot beslutet.  



Sida 29(35) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-01-31   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Beslut skickas slutligt till 

Kultur- och fritidsnämnden  

_______________ 
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§ 15/2024   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut  

Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om följande: 

Det har inträffat ett skred på Hedbovägen 40 i Skene. Tjänstepersoner i 

kommunorganisationen i samarbete med Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 

arbetar med händelsen. 

Den 16 januari 2024 inträffade ett stort strömavbrott i Marks kommun. På grund av 

det stora antalet påverkade abonnenter i kommunen, volatiliteten i 

strömförsörjningen, att det fanns flera kommunala verksamheter som påverkades 

av strömbortfallet och att det inte fanns en prognos kring när felet skulle kunna 

vara avhjälpt, inleddes krisledning efter beslut av kommundirektör. 

Kort information från kommunorganisationen, bland annat kylans påverkan på Mark 

Energis verksamhet samt koncernledningens utvecklingsprogram.  

Den 29 januari 2024 var det möte mellan Marks kommun och Kungsbacka 

kommun. Det som diskuterades var bland annat Lygnern, som är en gemensam 

tillgång, samt översiktsplaner.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om informationen kan noteras, och finner att 

så sker.  

_______________ 
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§ 16/2024 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisningen av delegationsbeslut godkänns. 

Delegationsbeslut Delegat  Datum Diarienummer 

Markupplåtelseavtal och 

värderingspotokoll 

Exploateringsingenjör 2023-12-11 KS 2023-636-1 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-12-11 KS 2023-471-4 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-12-11 KS 2023-565-2 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-12-11 KS 2023-592-1 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-12-11 KS 2023-593-1 

Uppsägning av avtal Exploateringsingenjör 2023-12-14 KS 2023-625-1 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-12-14 KS 2023-160-2 

Anskaffning leasingfordon Förvaltningschef 2023-12-14 KS 2023-5-11 

Nyupplåning 19 december 2023 Ekonomichef 2023-12-18 KS 2021-420-12 

Gäldenärsbyte av lån inom Marks 

kommunkoncern 2023-12-15 

Ekonomichef 2023-12-18 KS 2021-420-11 

Nyupplåning 7 december 2023 ekonomichef 2023-12-18 KS 2021-420-10 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-12-19 KS 2023-493-2 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-12-19 KS 2023-631-2 

Avtal gällande kommunnätverket 

för hållbar utveckling 

Förvaltningschef 2023-12-19 KS 2023-646-1 

Avtal om 

gemensamhetsanläggning av 

parkering vid Gästgivaregården 

Exploateringsingenjör 2023-12-20 KS 2023-289-3 

Överenskommelse om 

fastighetsreglering 

Exploateringsingenjör 2023-12-20 KS 2023-289-4 

Tilldelningsbeslut Inköpschef 2023-12-20 KS 2023-502-8 

Avtal om Västtrafiks nya 

seniorerbjudande 

Ordförande 2023-12-21 KS 2023-570-3 

Beslut om köpets återgång Exploateringsingenjör 2023-12-21 KS 2020-663 253-8 

Beslut om köpets återgång Exploateringsingenjör 2023-12-21 KS 2021-36 253-9 

Utökning av checkräkningskredit 

till 100 mnkr hos Nordea 

Ekonomichef 2024-01-03 KS 2021-602-20 

Tilldelningsbeslut Inköpschef 2024-01-05 KS 2022-394-16 

Avtalsservitut Exploateringsingenjör 2024-01-09 KS 2023-654-1 

Fullmakt att representera 

kommunen som fastighetsägare 

hos Lantmäteriet 

Kommundirektör 2024-01-09 KS 2023-600-1 
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Fullmakt att representera 

kommunen som fastighetsägare 

hos Lantmäteriet 

Kommundirektör  2024-01-09 KS 2023-602-2 

Köpekontrakt Exploateringsingenjör 2024-01-15 KS 2021-601-6 

Tillägg till markanvisningsavtal Exploateringsingenjör  2024-01-15 KS 2022-172-6 

Ledningsrättsavtal Exploateringsingenjör 2024-01-15 KS 2024-54-1 

Ledningsrättsavtal Exploateringsingenjör 2024-01-15 KS 2024-54-2 

 

_______________ 
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§ 17/2024 

Redovisning av meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av meddelanden godkänns.  

A) Information om att tydliggöra avtalsansvar och hantering av kommunens 

inköpsavtal 

B) BMN 199/2023 Riktlinje för namnsättning 

C) KFN § 164/2023 Verksamhetsplan för lokalt folkhälsoarbete 2024 

D) ÖFN § 209 Budget 2024 och långtidsplan 2025–2028 

E) Bilaga 1 ÖFN § 209 Budget 2024 och långtidsplan 2025–2028 

F) Bilaga 2 ÖFN § 209 Budget 2024 och långtidsplan 2025–2028 

G) Protokoll Marks Energi AB 2023-12-07 

H) Protokoll Spinnerskan i Mark AB 2023-11-30 

I) Protokoll Extra bolagsstämma Marks Bostads AB 2023-12-12 

J) Protokoll Extra bolagsstämma Marks Fastighets AB 2023-12-12 

K) Protokoll Extra bolagsstämma Spinnerskan i Mark AB 2023-12-11 

L) Protokoll Extra bolagsstämma Viskastrand AB 2023-12-12¨ 

M) Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund beslut § 94 Uppsägning av hyresavtal 

N) Protokoll Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 2023-12-15 

O) Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 2023-12-08 

P) Protokoll Förbundsstyrelsen för Sjuhärads Samordningsförbund 2023-12-15 

Q) Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund - Kulturplan Sjuhärad 2024–2027 

R) Sveriges Kommuner och Regioner - Överenskommelse Insatser inom området 

psykisk hälsa och suicidprevention 2024 

S) Marks kommun - verksamhetsplan för lokalt folkhälsoarbete 2024 

T) Marks kommun - budget och ekonomisk redovisning lokalt folkhälsoarbete 2024 

U) Lägesrapport - Projekt Skene Närsjukhus december 2023 

V) Protokollsanteckning Lägesrapport Projekt Skene Närsjukhus december 2023 
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W) Protokollsutdrag från styrelsen för Närhälsans sammanträde den 15 december 

2023 - Avsiktsförklaring Skene Närsjukhus 

X) Protokollsutdrag från styrelsen för Södra Älvsborgs Sjukhus sammanträde den 

21 december 2023 - Avsiktsförklaring - Skene Närsjukhus 

Y) Protokollsutdrag från styrelsen för Södra Älvsborgs Sjukhus sammanträde den 

21 december 2023 - Lägesrapport - Projekt Skene Närsjukhus 

Z) Återkoppling utifrån fastställd uppdragshandling – Skene Närsjukhus 

Å) Uppdragshandling - Närsjukhus Skene 

_______________ 
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§ 18/2024   Dnr: KS 2024–103 

Uppdrag om information om kommunkoncernens elförbrukning 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen ska få information om kommunkoncernens elförbrukning och 

redovisning av arbete med energieffektivisering inom kommunens verksamheter. 

Dagens sammanträde 

Lena Ferm Hansson (C) informerar om att den 25 januari 2024 fick 

kommunfullmäktige information om elektrifiering.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår att kommunstyrelsen ska få information om 

kommunkoncernens elförbrukning och redovisning av arbete med 

energieffektivisering inom kommunens verksamheter. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

förslag, och finner att så sker.  

Beslut skickas till 

-  

_______________ 

 


